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Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének 

Népjóléti Bizottsága 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
amely készült Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének Népjóléti 
Bizottsága 2025. június 18-án, a kaposvári Polgármesteri Hivatal Noszlopy G. u. 5. szám 
alatti tanácstermében megtartott nyílt üléséről. 
                                                                   
Jelen voltak: a csatolt jelenléti ív szerint.  
 

A jelenléti ív a jegyzőkönyv 1. számú melléklete. 

 

Bartalos Diána tanácsnok köszöntötte a megjelenteket, majd megállapította, hogy az ülésen 8 
fő bizottsági tag jelen van, így az határozatképes.  
 
Ezután a bizottság tagjai szavaztak a napirendről. 
 
35/2025. (VI.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a 
meghívóban szereplő kiküldött napirendet elfogadta. 
 

A meghívó a jegyzőkönyv 2. számú melléklete. 
 
Szavazati arány:  8 igen 
      0 tartózkodás 
     0 nem 
Napirend: 
 
I. Közgyűlési anyagok: 
 
1. Előterjesztés az önkormányzat 2025. évi költségvetésének módosításáról 

Előterjesztő:        Szita Károly polgármester 
Közreműködik:       dr. Csillag Gábor jegyző 
 

2. Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 
49/1993. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik:       Balogh Beáta igazgató 
 

3. Előterjesztés a helyi termelők közétkeztetésbe történő bevonásának, illetve otthonról 
hozott étkezés biztosításának lehetőségéről 

Előterjesztő:        dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik:       Balogh Beáta igazgató 

 
II. Átruházott hatáskört érintő előterjesztések:  

 
4. Tájékoztató a Kaposvári Humánszolgáltatási Gondnokság Családsegítő és 

Gyermekjóléti Központ által 2025. március és április hónapban kifizetett 
krízistámogatásokról                                                                                                       zárt   



2025.07.15. DE. 10:41                   C:\Users\MALIMI~1\AppData\Local\Temp\PDF24\ebb_96296703_4282798717_9.doc            
Somlai Judit                     2. oldal, összesen: 5 

Előterjesztő:      dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik:      dr. Gróf Regina irodavezető 

 
5. Előterjesztés a gyógyszertámogatás és gyógyászati segédeszközök támogatása iránt 

benyújtott kérelmekről                                                                                                   zárt   
Előterjesztő:      dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző  
 

6. Előterjesztések önkormányzati bérlakásban élők bérleti jogviszonyának  
         hosszabbításáról                                                                                             zárt 

 Előterjesztő:        dr. Csillag Gábor jegyző 

 Közreműködik:       Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző  
 
7. Előterjesztés helyi támogatás iránti kérelem elbírálásáról                                        zárt 
  Előterjesztő:         Szita Károly polgármester 

  Közreműködik:        Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
8. Előterjesztés helyi támogatás iránti kérelem elbírálásáról                                        zárt 
  Előterjesztő:         Szita Károly polgármester 

  Közreműködik:        Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
Napirendi pontok tárgyalása: 
 

Időközben megérkezett Dr. Nadrai Norbert József képviselő tagja a bizottságnak, így a 
létszám 9 főre változott. 
 
1. Előterjesztés az önkormányzat 2025. évi költségvetésének módosításáról 
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 

Bartalos Diána, tanácsnok tagja a bizottságnak elmondta, hogy dr. Nadrai Norbert József 
képviselő egy módosító indítványt nyújtott be az előterjesztéshez kapcsolódóan, így a 
bizottság azt is tárgyalja.  
 
Ezután Dr. Nadarai Norbert József módosító indítványáról beszélt. Elmondta, hogy az idei 
lakossági fórumon Kaposfüreden a kerékpárúttal kapcsolatosan azt mondta a polgármester, 
hogy helyi forrásból nem költ olyan beruházásra, amelyre uniós forrás is van. Eközben a 
közvilágítás átalakítását mégis saját forrásból és hitelből tervezi megvalósítani, bár az sokkal 
nagyobb költséggel jár. A kerékpárútnak korábbi nyilatkozata szerint 130 millió forint lenne a 
költsége. Korábban ígéret volt egy mindössze 150 méteres szakasz megépítése is, amely a 
legveszélyesebb részen oldaná meg a biztonságos közlekedést, de még az sem készült el. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás a témához nem érkezett, szavaztak dr. Nadrai Norbert József 
képviselői módosító indítványáról.  
A Népjóléti Bizottság dr. Nadrai Norbert József képviselői módosító indítványát 2 "igen", 5 
"nem", 1 "tartózkodás" szavazattal nem támogatta. 1 fő nem szavazott. 
 
A Népjóléti Bizottság ezután szavazott az előterjesztésben szereplő eredeti határozati 
javaslatokról, valamint a rendelettervezetről. 
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36/2025. (VI.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága az 
önkormányzat 2025. évi költségvetésének módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, 
a határozati javaslatokkal egyetértett, azt elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek. 
 
Szavazati arány:  7 igen 
      1 tartózkodás 
     1 nem 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága az 
önkormányzat 2025. évi költségvetésének módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, 
a rendelettervezettel egyetértett, azt elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  7 igen 
      1 tartózkodás 
     1 nem 
 
2. Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 
49/1993. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 
A Népjóléti Bizottság szavazott az előterjesztésben szereplő rendelettervezetről. 
 
37/2025. (VI.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a lakások 
és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 
1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 49/1993. (XII.15.) önkormányzati 
rendelet módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a rendelettervezettel egyetértett, 
azt elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  9 igen 
      0 tartózkodás 
      0 nem 
 
3. Előterjesztés a helyi termelők közétkeztetésbe történő bevonásának, illetve otthonról 
hozott étkezés biztosításának lehetőségéről 
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 

Bartalos Diána elmondta, hogy dr. Nadrai Norbert József egy képviselői kiegészítő javaslatot 
nyújtott be az előterjesztéshez kapcsolódóan, így a bizottság azt is tárgyalja.  
 
Dr. Csillag Gábor jegyző az előterjesztéshez kapcsolódóan elmondta, hogy az dr. Nadrai 
Norbert József képviselő korábbi kérésére került napirendre. Az előterjesztés a helyi termelők 
közétkeztetésbe való bevonásáról illetve arról szól, hogy a diákok otthonról hozhassanak főtt 
ételt. Az előterjesztés tartalmazza a véleményét. Elmondta azt is, hogy az közétkeztetésre 
vonatkoznak szigorú szabályozások, amelyek - sok minden más mellett - a felhasználható 
alapanyagokat is szabályozzák. A hozott ételekkel kapcsolatban elmondta, hogy ő a maga 
részéről nem támogatja a változtatást. Neki is három gyermeke van, egyikük speciális étkezési 
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igényű. Véleménye szerint társadalmi egyenlőtlenséget okozna, ha valaki otthonról hozna 
ételt úgy, hogy ezt egészségi állapota nem indokolja. Pont azért vezették be a 
közétkeztetésben azt, hogy két ételből lehessen választani, hogy javuljon a közétkeztetés 
színvonala. Felhívta a figyelmet arra is, hogy a közétkeztetést végző céggel az önkormányzat 
szerződéses jogviszonyban áll. További elvárásokat a szerződésben foglaltakon felül nem 
támaszthatnak felé. 
Dr. Nadrai Norbert József feleletében kiemelte, hogy igen, ő kezdeményezte ezt a témát, 
amelyet a polgármester is támogatott. Számára az nem elfogadható, hogy az előterjesztés csak 
ténymegállapításokat tartalmaz, valós felmérés nélkül. Kiegészítő határozati javaslata erről 
szólna: egyrészt fel kellene mérni a közétkeztetés jelenlegi helyzetét - azaz hogy jelenleg 
hogyan étkeznek a gyermekek, illetve hogy mekkora igény lenne az otthonról vitt étel 
lehetőségére. Azt is elmondta, hogy a szülőkkel való beszélgetése során megtudta, hogy 
vannak olyan intézmények a városban, ahol már most is van lehetőség a melegítésre. Van, 
ahol ehhez a szükséges eszközöket a szülők vették meg. Véleménye szerint a szülők is sokan 
otthon készült főtt ételt visznek a munkahelyükre ebédre, nagy segítség lenne, ha a 
közétkeztetés helyett ugyanebből az ételből a gyerekeknek is csomagolhatnának. A társadalmi 
egyenlőtlenség pedig létezik, látszik a gyerekek ruháján, cipőjén, életkörülményein, nem csak 
azon, hogy mit visznek ebédre. Javaslata szimpla információkérésről szól, nem 
kötelezettségvállalásról. Hisz jelenleg nem lehet tudni, milyen alapanyagokat használ a 
közékeztetési szolgáltató - pl. külföldi zöldségek, a származási országokban milyen 
permetszereket használnak, stb. A kétféle menü továbbra is lehetne a közétkeztetésben, de a 
Közgyűlés felelőssége, hogy mit vállalnak be, hogy javítsák az étkezési lehetőségeket.  
Dr. Csillag Gábor elmondta, hogy a jogszabályok alapján az alapanyagok 80 százaléka a 
kiskereskedelemből származik. Az önkormányzat feladata a közétkeztetés. Véleménye szerint 
ennek maximálisan eleget tesz. Nincs jobb alternatíva a közétkeztetésnél. Egyetlen kivétel 
van: a speciális étkezési igény.  
Ezután Horváth Ákos képviselő tagja a bizottságnak vette át a szót. Véleménye szerint lehet 
konfliktus forrása, ha a közös menzán a gyerekek mást esznek, mint a többiek. Mint szülő, 
természetesen ő is kíváncsi, mit eszik a gyereke. Azt például tudja, hogy a Kodályban van 
mikró, lehet ételt melegíteni. Ő az intézményvezetőket kérdezné meg, mennyire lenne 
tömeges igény az otthonról vitt ételnek. Szerinte ha a szülők bevinnék az eszközöket az 
iskolákba, nem lehetne megakadályozni. Nehéz igazságot tenni a kérdésben.   
Dr. Csillag Gábor továbbra is azt a véleményét fejezte ki, hogy ezt az önkormányzatnak nem 
szabad támogatnia - de nem is tiltják. Az intézmények fenntartása különben sem 
önkormányzati feladat. Az önkormányzat feladata a közétkeztetés.  
Bartalos Diána kérdésként felvetette: ő úgy tudja, idegen ételt be sem lehet vinni az 
intézményekbe, speciális diéta kivételével. Rosszul tudná?  
Dr. Csillag Gábor közölte, hogy ebben a kérdésben mindig az intézmények döntenek, szabad 
kezük van.  
Horváth Ákos hozzátette, hogy a melegítőkonyhába nem vihető be étel, ahol a közétkeztetést 
bonyolítják.  
Dr. Nadrai Norbert József elmondta, hogy a város költségvetése is tartalmaz olyan tételt, 
amely az iskolai udvarok felújításáról szól. Ha ebbe beleavatkoznak úgy, hogy az 
önkormányzat nem fenntartó, az étkezéssel kapcsolatban miért ne lehetne?  
Bartalos Diána nem értette, mi köze van az étkezésnek az iskolaudvarokhoz? 
Varga Magdolna külső szakértő tagja a bizottságnak szülőként hozzátette, hogy ez káoszt 
okozna. Ő egyetért a jegyző álláspontjával. Arra a kérdésre pedig hogy nem lehet tudni, hogy 
egyes alapanyagok honnan származnak: miért, vásárláskor a boltban ezt mindig lehet tudni? 
Ezt a felelősséget az önkormányzat nyakába kellene varrni? A költségvetés pedig nem arra 
való, hogy csak úgy ide-oda mindenféle dologra pénzt adjanak.  
Bartalos Diána hozzátette, hogy az intézmények között is jelentős különbségek vannak. Ha a 
szülő szabad kezet kap, lehet, hogy nem fizet be a közétkeztetésre, de nem biztos, hogy 
otthonról csomagol ételt. A főzés különben is drágább. 
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Varga Magdolna erre azt felelte, hogy ő, mint volt családsegítő, tudja, hogy az iskolában ha 
látják, hogy egy gyerek nem eszik, mindig jelzik a megfelelő szerv felé.  
Bartalos Diána erre azt felelte, hogy nem mostanról beszél, szerinte ami most van, az jó 
rendszer, kár lenne megváltoztatni.  
 
Mivel több hozzászólás nem érkezett, először szavaztak dr. Nadrai Norbert József képviselői 
kiegészítő javaslatáról.  
A Népjóléti Bizottság dr. Nadrai Norbert József képviselői kiegészítő javaslatát 2 "igen", 7 
"nem" szavazattal nem támogatta. 
 
A Népjóléti Bizottság ezután szavazott az előterjesztésben szereplő eredeti határozati 
javaslatról. 
 
38/2025. (VI.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a helyi 
termelők közétkeztetésbe történő bevonásának, illetve otthonról hozott étkezés 
biztosításának lehetőségéről szóló előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslattal 
egyetértett, azt elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  7 igen 
      1 tartózkodás 
      1 nem 
 
     

K. m. f. 
 
 

              Bartalos Diána                                                                                 Dér Tamás 
        Tanácsnok                                                                                            Tag 

 
 
 


